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سید حسن خمینی:
 دشمنان امید مردم را هدف گرفته اند

حجت الاسلام والمسلمین سید حسن خمینی تاکید کرد: امروز مهم ترین نقطه 
هدف در ملت ما امید اســت. اگر امید ما بکشند، ما مرده ایم. هر ملتی با امید 
زنده است. در طول یک مسیر عصبانیت و ناراحتی هست، اما انسان سریعا باید 

توانایی خود را باز آفرینی کند .
به گزارش جماران، حجت الاســلام والمسلمین سید حسن خمینی در دیدار 
اعضای حزب موتلفه طی سخنانی با تأکید بر توجه به فقه تحزب، اظهار کرد: 
این حوزه، موضوع پیچیده و دشواری دارد که به عنوان مثال، جنبه حجیت رأی 
شورا از مباحث مهم آن است. البته در این زمینه کارهایی صورت گرفته است. 
وی با اشــاره به یکی از آیات قرآن در خصوص دشواری کار پیامبران و ظنین 
شــدن آنان به وعده های الهی، گفت: حضرت مســیح)ع( کــه جزو پیامبران 
اولوالعزم بود نیز هنگام به صلیب کشــیده شدن گفت، قرار ما این نبود! یعنی 
خداوند در بعضی مراحل کار را آنقدر ســخت و پر پیچ و خم می کند که یک 
پیامیر او نیز چنین ســخن می گوید؛ اما به تعبیر قرآن، نصرت الهی دقیقا در 

همین مواقع می رسد. 
یادگار امام گفت: خدا نکند پرچم بیفتد! آنگاه رفقای دیروز هم سنگ می زنند. 
در این شرایط چه باید کرد؟! در این شرایط باید کار جمعی انجام داد. شرایطی 
که امام به اعضای حزب گفتند دور هم جمع شــوید مربوط به روزهای سخت 
بود. در کار انســانی دو به علاوه دو ممکن است صد شود! کار انسانی نیروهای 
همدل و همراه می خواهد و اینجاســت که حرکت آفرین می شود. در شرایط 
ســخت، کار جمعی لازم است. اگر در شــرایط فتح و ظفر کار جمعی صورت 
نگیرد ممکن اســت احســاس نیازی هم به وجود نیاید، اما در شرایط سخت 
دور هم جمع شــدن برای اطمینان دادن به همدیگر، شنیدن سخن همدیگر 
و جلوگیری از تذبذب؛ از نان شــب واجب تر است و این سخن فراتر از موضوع 

تشکیلات یک حزب صدق می کند. 
وی گفت: در این شرایط یأس انسان را فرا می گیرد. یأس آفت فعالیت انسانی 
است و اولین وظیفه فعالیت انسانی یأس زدایی است. این بسیار مهم است که 
در شــرایط سخنی انسان های باورمند دچار یأس شوند. نباید به دروغ بگوییم 
وضع خوب است، اما باید بگوییم ما می توانیم از این وضعیت پله ای برای حرکت 
رو به جلو بسازیم؛ هزار مشکل داشته ایم، اما می توانیم. امروز مهم ترین نقطه 
هدف در ملت ما امید اســت. اگر امید ما بکشند، ما مرده ایم. هر ملتی با امید 
زنده اســت. در طول یک مســیر عصبانیت و ناراحتی هست، اما انسان سریعا 
بایــد توانایی خود را باز آفرینی کند . یادگار امــام با تأکید مجدد بر انجام کار 
جمعی و از بین بردن یأس در جامعه با ارایه تحلیل درســت از واقعیت، گفت: 
دشمنان امید مردم را هدف گرفته اند، اما در عین حال بر اشتباهات هم نباید 
چشم بست. اشــتباه حکومت های حزبی در شوروی کمونیستی همین نقطه 
بود که اشــتباهات خود را توجیه می کردند. کسانی که در سطح ملی یا حزبی 
کار جمعی می کنند نباید بر روش ها اصرار کنند. روش ها ممکن است اشتباه 
باشد؛ فقط آرمان هاست که تغییر نمی کند.  سید حسن خمینی گفت: باید از 

مجموعه خرد جمعی کشور استفاده کرد تا این حرکت تداوم یابد.

رئیس دفتر رهبری:
 کشور در وضعیت عادی نیست

آیت الله محمد محمدی گلپایگانی، رئیســدفتر رهبــر معظم انقلاب گفت: در 
شرایط تحریم امروز سر پا ایستاده ایم و قدرتمندیم و اگر قدرت نظامی نداشتیم 

تا الان ما را خورده بودند. 
به گزارش خبرآنلاین، آیت الله محمد محمدی گلپایگانی، رئیســدفتر رهبری 
در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه در مراسم اعزام جانبازان به عتبات عالیات 
اســت، همین جانبازان از وضعیت اقتصادی کشور و گرانی ارز ناراضی هستند، 
اظهار داشت: در پاسخ به سوال شما باید بگویم که باید توجه داشته باشید ما 
در وضعیت عادی در کشور نیستیم و سالهاست که گرفتار تحریم ها هستیم و 
برای صادرات نفت مشکل داریم و حتی دارو به ما نمی دهند. وی ادامه داد: این 
وضعیت سابقه داشته و از قدیم هم همین بوده اما در شرایط تحریم امروز سر پا 
ایستاده ایم و قدرتمندیم و اگر قدرت نظامی نداشتیم تا الان ما را خورده بودند. 

رویداد

اتهام زنی دبیر ستاد امر به معروف 
استان تهران به رئیس سازمان تبلیغات 

بابت رفع فیلترینگ واتس آپ
دبیر ستاد امر به معروف استان تهران در پی رفع فیلترینگ 
واتس آپ، به شــدت از این اقدام انتقاد کــرد و آن را رای 

مثبت به دستور نتانیاهو دانست.
به گزارش خبرآنلاین، روح الله مومن نسب، دبیر ستاد امر به 
معروف استان تهران در واکنش به رفع فیلترینگ واتس آپ 
و گوگل پلی توســط شورای عالی فضای مجازی، حملات 

تندی را نسبت به این تصمیم انجام داد.
او در فضای مجازی مشخصا خطاب به محمد قمی رئیس 
سازمان تبلیغات اسلامی نوشت: خواسته! یا ناخواسته، سرِ 
فرمانِ امام تان را بریدید و به نیزه کردید و برای یزد]یزید[ 

زمان فرستادید، از ترس لشکر مجازی غرب!؟…
چــه غم انگیز فرمودند آقا که یا نمی فهمید یا نمی خواهید 
بفهمید… شــما بــا رأی مثبت تــان به اجرای دســتور 
نتانیاهو، از همه سخت تر خنجر به کمر انقلاب زدید آقای 

رئیسسازمان تبلیغات اسلامی!

کوثری: 
پزشکیان خودش نماینده بوده است 

چرا خلاف قانون عمل کرده است
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
درباره همکاری دولت و مجلس بر سر لایحه قانون مشاغل 
حســاس گفت: در حال حاضر هیات رئیسه منتظر نتیجه 
بررســی های کمیســیون اجتماعی دربــاره لایحه قانون 
مشاغل حساس است چراکه کمیسیون امنیت ملی گزارش 

خود را ارایه کرده است.
به گزارش خبرآنلاین، اســماعیل کوثری، عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجه مجلس شورای اسلامی درباره 
آخرین خبرها از بررسی لایحه مشاغل حساس، گفت: بحث 
قانون دو تابعیتی ها و خانواده های درجه یک به کمیسیون 
امنیت ملی بر می گردد اما بحث مشــاغل به کمیســیون 
اجتماعی مربوط اســت. باید مســائل در یک کمیسیون 
بررسی می شد اما هیات رئیسه به آن کمیسیون ارجاع داده 
اســت. کوثری درباره اینکه گزارش کمیسیون امنیت ملی 
درباره حضور ظریف در دولت به کجا رســید، تصریح کرد: 
درباره این موضوع با مجید انصاری که معاون حقوقی دولت 
است، جلسه گذاشته شد و نکات و موارد تخلفی گفته شد 
و درنهایت به اینجا رسید که لایحه بیاورند. بعد که لایحه 
را آوردند، در مجلس هم ارائه کردند و بحث مشاغل پیش 
آمد که در نتیجه به کمیسیون اجتماعی ارجاع دادند. یعنی 
این لایحه در کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
به صورت کامل بررســی شد و ما تخلفات را گفتیم به این 
ترتیــب که با توجه به اینکه خــود رئیس جمهور نماینده 
بوده، چرا خلاف قانون عمل کرده اســت. کوثری در پاسخ 
به اینکه یعنی گزارش کمیسیون امنیت ملی درباره حضور 
ظریف در دولت تکمیل شده و الان منتظر لایحه اصلاحی 
دولت است، خاطرنشان کرد: گزارش به هیات رئیسه داده 
شده است. عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس درباره همکاری دولت و مجلس بر ســر این لایحه، 
یادآور شــد: قضایایی باقی مانده اند تا ببینیم کمیســیون 

اجتماعی چه می کند که آن وقت عمل کنیم. 

سوشیال

مجلس

عباس عبدی، فعال سیاسی اصلاح طلب 
درباره رفــع فیلترینگ ۲ پلتفرم گفت: 
رفع فیلترینگ به شکل وحشتناکی لرزه 
بر اندام تندروها می اندازد. یعنی مسئله 
اصلی این اســت که به شدت از آزادی 
پلتفرم  باز کردن ۲  مردم می ترســند. 
مسئله ای را حل نمی کند و مردم از این 

مسئله عبور کردند. 
در ایــن میان، عباس عبدی، فعال سیاســی 
اصلاح طلب، در گفــت و گویی با خبرآنلاین، 
درباره تصمیم شورای عالی فضای مجازی بیان 
کرد: »فیلترینگ، نمادی بود که نشان می دهد 
که آیا آقای پزشکیان می تواند وفاق را به عنوان 
مقدمه لازم برای حل مسائل ایران محقق کند 
یا خیر؟ این مصوبه نشان داد مشکلات ایران 
کماکان باقی خواهد ماند. شما به رفع فیلتر ۲ 
پلتفرم نگاه نکنید، این اتفاق خیلی مهم نیست. 
یوتیوب و اینســتاگرام هنوز فیلتر است.« وی 
در واکنش به حملات اخیر تندروها به دولت 
پزشکیان درپی رفع فیلترینگ ۲ پلتفرم گفت: 
»این کارها، دیر یا زود پزشــکیان را عصبانی 
خواهد کرد و این نیروهایی که امروز به دنبال 
این هســتند که بگویند از کوه، موش زایید، 
پشیمان می شوند. خودشان قبلا از کوه مگس 
هم نزاییدند ولی حالا مدعی هستند. عملکرد 
و رویکرد این افراد در ســوریه و جاهای دیگر 
مشخص است.« عبدی همچنین تاکید کرد: 
»اگر ما می گوییم که مســئله فیلترینگ باید 
حل شود، برای ایجاد اعتماد میان مردم است 
تا دولت بتواند باقی مســائل را حل کند. اگر 

مردم اعتماد نکنند که ایشان نمی تواند مسائل 
را حل کند.« مشــروح گفــت و گوی عباس 

عبدی بدین شرح است:
آقــای عبدی! ارزیابی شــما از تصمیم 
شورای عالی فضای مجازی چه بود، این 

اقدام مثبت و امیدوار کننده  بود؟
این تصمیم، ابهاماتی دارد. بخش قابل توجهی 
از مصوبــه، چه ربطی به رفع فیلترینگ دارد؟ 
در دولت آقای رئیســی هم می توانستند آنان 
را انجــام دهند. می توانســتند به پلتفرم های 
خودشــان کمک کنند یا همــه این ضوابط 
را قبلا انجام دهنــد. اگر خیلی ناراحت بودند 
فروش های  فیلترشــکن  می توانستند جلوی 
خودشــان را بگیرند کســی مانعشــان نبود. 
بنابرایــن، این اقدامــات ارتباطاتــی با رفع 
فیلترینگ ندارد.  نکته دیگر این است که دو 
پلتفرم، رفع فیلتر شده است اما بقیه پلتفرم ها 
چرا فیلتر هستند؟ برداشت من این است که 
رفع فیلترینگ به شــکل وحشتناکی لرزه بر 
اندام تندروها می اندازد. یعنی مسئله اصلی این 
است که به شــدت از آزادی مردم می ترسند. 
باز کردن ۲ پلتفرم مسئله ای را حل نمی کند 
و مردم از این مسئله عبور کردند. فیلترینگ، 
نمادی بود که نشــان می دهد کــه آیا آقای 
پزشکیان می تواند وفاق را به عنوان مقدمه لازم 
برای حل مسائل ایران محقق کند یا خیر؟ این 
مصوبه نشان داد مشکلات ایران کماکان باقی 
خواهد ماند. شما به رفع فیلتر ۲ پلتفرم نگاه 
نکنید، این اتفاق خیلی مهم نیست. یوتیوب و 
اینستاگرام هنوز فیلتر است. یوتیوب مانند یک 

دانشگاه گسترده است و اینکه چرا تندروها با 
باز کردن یک دانشگاه مجانی مخالف هستند 
را می شــود فهمید؛ ولی پیام مهمتر آن ادامه 

فیلترینگ است.
اجــرای گام اول رفع فیلترینگ، ۲ نوع 
واکنش داشت، برخی بر این باور هستند 
که دولت فضاسازی کرد اما در نهایت ۲ 
پلتفرم رفع فیلتر شــد که چندان هم 
مطالبه مردم نبود، اما برخی هم می گویند 
که اقدام امیدوار کننده اما ناکافی است، 

نظر شما چیست؟ 
من نمی خواهم پیش داوری قطعی کنم و باید 
مثبت نگاه کرد، اما بهتر بود که دولت این کار 
را انجام نمی داد. مخالفان یا می خواهند مسائل 
کشور حل شود یا نمی خواهند. اگر می خواهند 
که جدی تر باید عمل کنند و اگر نمی خواهند 
که این کارها فایده ندارد. آقای رئیس جمهور 
که دعوا ندارد و نمی خواهد دعوا کند، مسائل را 
به عهده خودشان بگذارد تا هرکاری خواستند 

انجام بدهند.
تندروها دیر یا زود پزشکیان را عصبانی 

خواهند کرد
تمسخر و تحقیر دولت از طرف تندروها از 
شب گذشته آغاز شده، مثل ادبیات کوه 

موش زایید. تحلیل شما چیست؟ 
به نظرم نباید به کارهای تبلیغاتی یک مشت 
تندروی اهمیت داد. مسأله اصلی این است که 
باید خواست که ترمز این جماعت کشیده شود. 
دولت باید روی کارهای خودش دقت بیشتری 
کرده و اقداماتی را کــه می تواند انجام بدهد 

تمرکز کند. این کارها، دیر یا زود پزشکیان را 
عصبانی خواهد کرد و این نیروهایی که امروز 
به دنبال این هستند که بگویند از کوه، موش 
زایید، پشیمان می شوند. خودشان قبلا از کوه 
مگس هم نزاییدند ولی حالا مدعی هســتند. 
عملکرد و رویکرد این افراد در سوریه و جاهای 

دیگر مشخص است.
 امــکان دارد گام به گام شــدن رفع 
فیلترینگ زیر فشار تندروها انجام شده 

باشد؟
آقای پزشکیان باید مسئله خودش را با تندروها 
حل کند. برداشت این ها از رویکرد وفاقی آقای 
پزشــکیان نادرست اســت و اصلاح نخواهند 
شــد؛ مگر آنکــه از این خط مشــی ضدملی 
و ضدمردمی بودن دســت برداند. ســازش با 
نیروهای کــه از آزادی مردم وحشــت دارند 
ناشدنی اســت. باید با نیروهای متعادل که با 
مردم دشمن نیستند وفاق کرد. این ها به دنبال 
این هســتند که یک گام به عقب بردارید، دو 
گام رو بــه جلو بیایند و صدها مشــکل دیگر 
درست کنند. زیرا هیچ تعهدی به هیچ مبانی 

قانونی، اخلاقی و مردمی ندارند.
آیا مانع تراشی ها برای برداشتن گام های 
بعدی چون رفــع فیلترینگ تلگرام و 

اینستاگرام وجود دارد؟ 
اگر به ادبیات تندروها نگاه کنید به هیچ کاری 
به جز کســب قدرت، تخریب ملت و نابودی 
کشــور و ایجاد جنگ رضایت نمی دهند. این 
کار آنان اســت و اگر اقدامی غیر از این انجام 

دهند، عجیب و غریب است.
مســیر دولت آقای پزشــکیان را برای 
عملیاتــی کردن وعده هایش درســت 

می دانید یا خیر؟
اکنون در این مقام نیســتم کــه بگویم آقای 
پزشکیان مسیر درستی می رود یا خیر. ایشان 
از جهت ایجاد وفاق درست آمده است، اما به 
نظرم در مواجهه با تندروها اشــتباه می کند. 
درک آقــای پزشــکیان از تندروهــا خیلی 
خوش بینانه و همراه با یک حســن ظنی است 
که وجود خارجی ندارد. ایشــان وقت را برای 
انجــام اصلاحات اساســی در کشــور دارد از 
دست می دهد.  آنچه که امروز کشور را تهدید 
می کند، فیلترینگ نیســت بلکه ناترازی های 
متعدد، تحریم و مســائل دیگر اســت. اگر ما 
می گوییم که مسئله فیلترینگ باید حل شود، 
برای ایجاد اعتماد میان مردم اســت تا دولت 
بتواند باقی مسائل را حل کند. اگر مردم اعتماد 
نکنند که ایشان نمی تواند مسائل را حل کند. 
بنابراین، مسائل باید خیلی زودتر حل شوند، 
هنوز ظرفیت بازگشت اعتماد وجود دارد اما اگر 
بی اعتمادی عمیق شود امکان هیچ اصلاحات 

بنیادی در کشور وجود نخواهد داشت.

عباس عبدی تشریح کرد 

ترس تندروها از رفع فیلترینگ و آزادی مردم

 

مدیرکل نوسازی، توســعه و تجهیز مدارس 
استان سیستان و بلوچستان گفت: در راستای 
تحقق عدالت آموزشــی و بــا هدف کاهش 
فاصله های آموزشــی میــان مناطق مختلف 
کشور، این استان در ســال های اخیر شاهد 
پیشرفت های چشمگیری در نوسازی، توسعه 
و تجهیز مدارس بوده اســت و افزایش سرانه 
فضای آموزشی و ســاخت مدارس جدید در 
راســتای  در  مؤثری  گام های  محروم  مناطق 
فراهم کردن محیط های آموزشــی مناســب 
که  برداشــته  مناطق  این  دانش آموزان  برای 
این اقدامات نه تنها به ارتقای کیفیت آموزش 
در استان کمک کرده بلکه زمینه  ساز تحقق 
عدالت آموزشی برای تمامی کودکان سیستان 

و بلوچستان خواهد بود.
میثم لک زایی در نشســت خبری با اصحاب رسانه 
سیستان و بلوچستان اظهار داشت: در سطح استان 
یک هــزار و ۴۵۰ کلاس درس با زیربنای ۲۵۰ هزار 
مترمربع در حال ساخت است که نشان دهنده رشد 
۷۰ درصدی در مقایسه با سال گذشته است که این 
پیشرفت چشــمگیر با هدف ارتقای زیرساخت های 
آموزشــی صورت گرفته و تلاش شــده تــا در هر 
منطقــه حداقل یک مدرســه شــبانه روزی احداث 
شود تا دسترســی به امکانات آموزشی برای تمامی 
دانش آموزان به ویژه در مناطق محروم تسهیل شود.
افزایش نیم متر مربعی سرانه فضای آموزشی 

در سیستان و بلوچستان
 در سه سال اخیر

وی با اعلام اینکه افزایش قابل  توجه ســرانه فضای 
آموزشی در استان در سه سال و نیم گذشته رخ داده، 
افزود: یکی از دستاوردهای مهم حوزه آموزش استان 
افزایش نیم متر مربعی ســرانه فضای آموزشی برای 
هر دانش آموز اســت که طی سه سال و نیم گذشته 
از ۳.۳ بــه ۳.۸۷ متر مربع ارتقا یافته اســت که این 
پیشرفت نتیجه همکاری و هم افزایی منابع اعتباری 
دولتی، مشارکت خیران نیک اندیش و اقدامات مؤثر 

دســتگاه های اجرایی بوده است که نشان دهنده عزم 
جدی برای بهبود زیرســاخت های آموزشی و فراهم 
کردن شرایط بهتر برای تحصیل دانش آموزان استان 

است.
مدیرکل نوسازی مدارس استان اعلام کرد: هم اکنون 
۶۰ درصد مدارس اســتان به سیستم های گرمایشی 
و سرمایشــی مجهز شده اند که این اقدام گامی مؤثر 
در جهت بهبود رفــاه دانش آموزان و ایجاد محیطی 
مناسب تر برای آموزش است و تلاش ها برای ارتقای 
امکانات زیرســاختی مدارس همچنــان ادامه دارد 
تا تمامی دانش آموزان اســتان از شــرایط آموزشی 

استاندارد و مطلوب بهره  مند شوند.
وی تأکیــد کرد که حوزه فضای آموزشــی اســتان 
به دلیل ماهیت خاص خود، نیــازی به ارزیابی های 
اضافی ندارد چرا که مأموریت اصلی آن فراهم کردن 
فضای مناسب و امکانات سخت افزاری آموزشی برای 
دانش آموزان است و این تلاش ها با هدف ایجاد شرایط 
مطلوب و اســتاندارد انجام می شــود تا دانش آموزان 
بتوانند در محیطی امن و مجهز به تحصیل خود ادامه 

دهند و از فرصت های برابر آموزشی بهره مند شوند.
وی با اشاره به اقدامات صورت گرفته در سال های اخیر، 
عنوان کرد: تلاش شده تا با هم افزایی و همکاری های 
گسترده، استان در مسیر تحقق عدالت آموزشی گام 
بردارد که با توجه به رشــد جمعیــت دانش آموزی 
استان به سمت شرایط مطلوب حرکت کرده و سرانه 
فضای آموزشــی در سه ســال و نیم گذشته به  ازای 
هر دانش آموز نیم متر مربع افزایش یافته است و این 
دستاورد نشان دهنده برنامه ریزی دقیق و عزم جدی 
برای بهبود زیرســاخت های آموزشی و فراهم کردن 
فرصت هــای برابر برای تمامی دانش آموزان اســتان 

است.
لک زایــی با تأکید بــر چالش های گذشــته، اظهار 
داشت: در سال های قبل حتی حفظ سرانه آموزشی 
موجود استان با دشواری روبه رو بود علاوه بر این، هر 
ســاله با افزایش جمعیت دانش آموزی نیاز به فضا و 
تجهیزات آموزشی جدید به وجود می آمد اما گاها این 

امکانات به صورت متناســب و کافی فراهم نمی شد و 
در اختیار دانش آموزان قرار نمی گرفت و این موضوع 
نشــان دهنده ضرورت توجه جدی به زیرساخت های 
آموزشــی و برنامه ریزی اصولی برای پاسخگویی به 

نیازهای رو به رشد استان است.
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس سیستان و 
بلوچستان با ابراز خرسندی از پیشرفت های اخیر اعلام 
کرد که طی سه سال گذشته استان به سمت شرایط 
مطلوب حرکت کرده است و در این مدت ۴۵۰ هزار 
مترمربع فضای آموزشــی جدید به آموزش وپرورش 
واگذار شــده و سرانه آموزشی استان از ۳.۳ به ۳.۸۷ 
مترمربع افزایش یافته اســت؛ این دســتاورد گامی 
بزرگ در جهت بهبود زیرســاخت های آموزشــی و 
تحقق عدالت آموزشــی در استان محسوب می شود. 
وی با اشــاره به آمار ۸۰۰ هزار دانش آموز در مدارس 
دولتی و ۷۰ هزار دانش آمــوز در مدارس غیردولتی 
استان، تأکید کرد که برقراری عدالت آموزشی یکی 
از اهداف اصلی این اداره کل اســت و در همین راستا 
۹۰ درصد از پروژه های در دست اجرا در شهر زاهدان 
به حاشیه شهر و شهرک های تازه تأسیس اختصاص 
یافته است تا دانش آموزان ساکن این مناطق در محل 
زندگی خود ســاماندهی شوند که این اقدام علاوه بر 
کاهش تراکم دانش آموزان در مرکز شهر گامی مؤثر 
برای توزیع عادلانه امکانات آموزشــی اســت و برای 
تحقق این هدف از محل اعتبارات شهرســتان های 
برخوردار، به توســعه زیرســاخت های آموزشی در 

مناطق کم برخوردار کمک شده است.
 در سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲: سیستان 

و بلوچستان رتبه نخست کشور در ساخت و 
تحویل کلاس های آموزشی را کسب کرد

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس سیستان و 
بلوچستان اعلام کرد: این استان در سال های ۱۴۰۱ 
و ۱۴۰۲ موفق به کســب رتبه نخست در ساخت و 

تحویل کلاس های آموزشی در کشور شده است.
وی افزود که ۵۰ درصد از کلاس های آموزشــی سال 
۱۴۰۲ با مشــارکت مؤثر خیرین، بنیاد برکت، بنیاد 
علوی و نهادهای انقلابی مانند سپاه در حال ساخت 
است. این موفقیت چشمگیر، نتیجه تعامل و همکاری 
گسترده میان نهادها و مشارکت مردمی در راستای 

توسعه زیرساخت های آموزشی استان است.
وی با تقدیر از همکاری و مشارکت خیران مدرسه ساز 
اظهار داشــت: آورده خیران در ســال ۱۴۰۰ معادل 
۲۵۰ میلیارد تومان در سال ۱۴۰۱ به ۴۵۰ میلیارد 
تومان و در ســال ۱۴۰۲ به یک هزار و ۵۰۰ میلیارد 

تومان رسیده است.
لک زایی خاطرنشان کرد: این رشد چشمگیر به  ویژه 
پس از برگزاری همایش نیک اندیشــان مدرسه ساز 
»ســرزمین نخل و آفتاب سیستان و بلوچستان« در 
۳۰ آبــان ۱۴۰۲ در تهران اتفــاق افتاده  و منجر به 
جذب ۸۰۰ میلیارد تومان کمک ویژه برای توســعه 
مدارس اســتان شــد که این همایــش ملی نقش 

برجســته ای در جلب توجه و حمایت بیشتر خیران 
برای بهبود وضعیت آموزشی استان ایفا کرده است.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس سیستان و 
بلوچستان با اشاره به حمایت های خیرین بیان کرد 
: از ابتدای ســال ۱۴۰۳ حــدود ۷۰۰ میلیارد تومان 
از ســوی خیرین برای ســاخت مدارس در اســتان 
اختصاص یافته است که برای استمرار این روند برنامه 
 ریزی ها برای برگزاری همایش نیک اندیشان مدرسه 
 ســاز در ۲۸ بهمن ســال جاری انجام شده است که 
مشــابه همایش موفق سال گذشته خواهد بود و این 
رویداد مجدداً فرصتی برای جلب مشارکت های بیشتر 
و تسریع در توســعه زیرساخت های آموزشی استان 

فراهم می آورد.
وی با اشــاره به بودجه های اختصــاص یافته برای 
توسعه فضای آموزشی اســتان، عنوان کرد: در سال 
مالی گذشته حدود سه هزار میلیارد تومان برای این 
حوزه هزینه شده است همچنین در سال مالی ۱۴۰۳ 
بر اســاس مصوبات سفر رئیس جمهور حدود ۲ هزار 
و ۲۰۰ میلیــارد تومان اعتبار برای فضای آموزشــی 
اســتان تخصیص یافته اســت که از این مبلغ یک 
هزار میلیارد تومان برای ســال ۱۴۰۳ و یک هزار و 
۲۰۰ میلیارد تومان برای سال ۱۴۰۴ در نظر گرفته 
شــده است.  لک زایی با اشــاره به تلاش ها در بهبود 
وضعیت زیرساخت های مدارس بیان کرد: درخصوص 
ایزوگام و آسفالت مدارس از سهمیه قیر اختصاصی به 

دستگاه های اجرایی به  طور بهینه استفاده کرده اند.
 وی افزود: در سه سال اخیر حدود ۵۰۰ هزار مترمربع 
آسفالت و ایزوگام در مدارس سراسر استان اجرا شده 
است که این اقدام ها به  منظور ایجاد محیطی مناسب تر 
و مقاوم تر برای دانش آموزان انجام شده و در راستای 
ارتقای کیفیت فضاهای آموزشــی استان است. وی 
ادامه داد: در راستای استانداردسازی وسایل گرمایشی 
و سرمایشی مدارس اســتان اقدامات گسترده ای در 
سه سال اخیر صورت گرفته است به  طور خاص ۱۹ 
هزار و ۱۵۰ کلاس درس به سیستم های گرمایشی و 
سرمایشی مؤثر و استاندارد مجهز شده اند که معادل 
۶۰ درصد کلاس های درس استان است همچنین در 
چارچوب طرح شــهید عرب، تعمیرات و بروزرسانی 
سیستم های گرمایشی و سرمایشی در مدارس استان 
در حال اجراست تا شرایط آموزشی بهینه تری برای 
دانش  آموزان فراهم شود. لک زایی با اشاره به مشکلات 
پیشین در حوزه فضاهای ورزشی مدارس، بیان کرد: 
در ســال های گذشــته با توجه به تخصیص تمامی 
اعتبارات ساخت فضاهای ورزشــی به اداره ورزش و 
جوانان، فضای ورزشی مدارس دچار آسیب شد اما با 
پیگیری های مستمر موفق شدیم سهم فضای ورزشی 
دانش آموزان از مالیات بر ارزش افزوده را از ۲۰ درصد 
به ۴۰ درصد افزایش دهیم و این اقدام باعث شد که 
اعتبارات اختصاص  یافته به فضای ورزشی مدارس دو 
برابر شــده و به طرز چشــمگیری بر توسعه و بهبود 

فضاهای ورزشی آموزشی تأثیر گذارد.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس سیستان 
و بلوچســتان با اشاره به پیشــرفت های قابل  توجه 
در حوزه فضاهای ورزشــی، تأکید کرد که عملیات 
تکمیلی ساخت استخرهایی که از سال های گذشته 
نیمه تمام مانده بودند آغاز شده است، همچنین تعداد 
زیادی از سالن های ورزشی در حال تکمیل هستند از 
جمله استخر مولوی حسین بر زاهدان که در حال اجرا 
و تکمیل اســت و تلاش می شود تا مهرماه ۱۴۰۴ به 
بهره برداری برسدکه در حال حاضر ۴۰ سالن ورزشی 
و اســتخر با زیربنای ۳۰ هزار مترمربع در استان در 
حال ســاخت است که گامی مهم در ارتقای امکانات 

ورزشی برای دانش آموزان استان به شمار می آید.
وی با اشــاره به پیشرفت های مهم در تأمین امکانات 
آموزشــی استان عنوان کرد: در سه سال اخیر حدود 
۲۰۲ هــزار نفر تجهیزات و امکانات آموزشــی برای 
مدارس سراسر استان تأمین شده که در حوزه ساخت 
و ساز مدارس حدود ۱۵ درصد از نیازهای کل فضای 
آموزشــی اســتان در این مدت تحقق یافته که این 
دســتاوردها نشان  دهنده تلاش مستمر برای ارتقای 
زیرســاخت های آموزشی و پاســخگویی به نیازهای 

روزافزون دانش آموزان استان است.
نگاه دولت به توسعه فضای آموزشی

لک زایــی با تأکید بــر اجرای کامل مصوبات ســفر 
رئیس جمهور شهید رئیسی گفت: تمامی مصوبات این 
ســفر به طور ۱۰۰ درصدی در استان عملیاتی شده 
است و یکی از دستاوردهای مهم این سفر تخصیص 
۱۳۰ میلیــارد تومان در دوره دولت ســیزدهم برای 
تأمین و تجهیز وسایل گرمایشی و سرمایشی مدارس 
اســتان بود که به  طور کامل محقق شد و این اقدام 
نه تنها نشــان دهنده عزم جــدی دولت برای بهبود 
زیرساخت های آموزشی استان است بلکه گامی بزرگ 
در راســتای ایجاد محیطی مطلوب و استاندارد برای 

دانش آموزان به شمار می آید.
مدیرکل نوسازی مدارس اســتان با اشاره به اجرای 
طرح شهید پناهی برای ساماندهی مدارس کانکسی 
و خشتی در سطح استان، از موفقیت های چشمگیر 

این طرح خبر داد و گفــت: از مجموع ۴۰۰ کلاس 
خشــتی در سراســر کشــور، حدود ۵۰ درصد آن، 
معادل ۲۰۰ کلاس، در سیســتان و بلوچستان قرار 
داشــت که همگی در این طرح بازسازی و به شرایط 
استاندارد رســیده اند. این اقدام بزرگ گامی مؤثر در 
بهبود کیفیت فضای آموزشی استان و ایجاد شرایط 
بهتر برای تحصیل دانش آمــوزان به ویژه در مناطق 
محروم بوده و نشان دهنده عزم راسخ مسئولان برای 

رفع چالش های زیرساختی آموزشی است.
وی با اشــاره به گام های بعــدی در بهبود وضعیت 
مدارس استان، ادامه داد که فاز بعدی طرح ساماندهی 
کلاس های کانکســی نیز با موفقیت به اجرا درآمده 
است و از مجموع ۲۲۷ کلاس کانکسی در سیستان 
و بلوچســتان، ۱۸۷ کلاس تکمیل شده و تنها ۴۰ 
کلاس باقی مانده است که آن ها نیز با پیشرفت بیش 
از ۹۰ درصد در حال ساخت هستند، همچنین گام 
بعدی این طرح تخریب و بازســازی مدارس سنگی 
است که تاکنون ۲۴ پروژه در قالب ۴۲ کلاس درس 
به بهره برداری رسیده است و نکته جالب توجه اینکه 
این طرح ها با مشــارکت فعال مردم در سطح استان 
اجرا می شود که نشان دهنده هم افزایی و عزم جمعی 
برای بهبود شرایط آموزشی در سیستان و بلوچستان 

است.
 عقب ماندگی آموزشی استان به دلیل

 رشد جمعیت
 و مشکلات اقتصادی خانواده ها

لک زایی مهم تریــن علت عقب ماندگی اســتان در 
حوزه آموزش را رشــد ســریع جمعیت دانســت و 
افزود: بیشترین تعداد بازمانده از تحصیل در حاشیه 
شهرهای استان به چشم می خورد که دلیل اصلی آن 
وضعیت اقتصادی نامناسب خانواده های ساکن در این 
مناطق است. وی تأکید کرد که با وجود این چالش ها، 
تمامی مسئولان و مردم استان دغدغه حل مشکلات 
آموزشی را دارند و امیدواریم با همکاری همه جانبه، 
در راستای ارتقای ســرانه آموزشی گام های مؤثری 

برداشته شود.
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